
 

 

Protokół Nr XXIV/2020 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 30 września 2020r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 12
15

 

Zamknięcie obrad – godz. 13
00  

 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach XXIV Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 13 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Nieobecne Radne: 

1) Grażyna Gucze 

2) Lidia Kałandyk 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz Gminy Tomasz 

Suchoński oraz Skarbnik Gminy Marta Chłopek, według listy obecności stanowiącej 

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Marek Mikulec – Przewodniczący Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Obrady protokółowała - Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec o godz. 12
15

 otworzył XXIV Sesję Rady Gminy 

Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 22 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej sesji 

został przekazany radnym w terminie wskazanym w § 22 pkt 3 Statutu Gminy Wierzchowo. 

Dla przypomnienia odczytał porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy Wierzchowo z prac w 

okresie międzysesyjnym. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Podjęcie uchwał: 



8.1 uchwała w sprawie wyznaczenia aglomeracji Wierzchowo – druk nr 130; 

8.2 uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

gruntowych oraz zwolnienia z obowiązku oddania w dzierżawę nieruchomości 

gruntowej w drodze przetargu – druk nr 131; 

8.3 uchwała w sprawie udzielenia Powiatowi Drawskiemu pomocy finansowej na 

realizacje zadania inwestycyjnego pn.: Oznakowanie poziome drogi 

powiatowej nr 1985Z wraz z przygotowaniem dokumentacji – druk nr 132; 

8.4 uchwała w sprawie udzielenia Powiatowi Drawskiemu pomocy finansowej na 

realizację zadania inwestycyjnego pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 

1996Z na odcinku Żabin – Nowe Laski” – druk nr 133; 

8.5 uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2020 – druk 

nr 134; 
8.6 uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wierzchowo na lata 2020-2030 – druk nr 135. 

9.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

10. Komunikaty i sprawy różne. 

11.Zamknięcie sesji. 

 

 

Przewodniczący obrad Marek Mikulec zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z pośród Radnych lub 

Wójt chciałby wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w porządku obrad. 

 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec poinformował, że protokół  

z posiedzenia XXIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 27 sierpnia 2020r. został 

wyłożony do wglądu w biurze Rady i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi 

dotyczące zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu 

uregulowana została w §39 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęły 

żadne uwagi dotyczące zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał protokół za 

sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. Zapytał, kto jest za 

przyjęciem protokołu z XXIII sesji Rady Gminy? 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XXIII 

sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 

3 do nin. protokołu. 

 



Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 4 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 5. 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady 

Gminy o złożenie informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rolnictwa– Bogusław Pawłowicz 

Protokół Nr 6/2020 z posiedzenia wspólnego Komisji Rolnictwa i Komisji Rewizyjnej 

stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

2) Przewodnicząca Komisji Kultury – Jolanta Augustyniak. 

Protokół Nr 6/2020 z posiedzenia wspólnego Komisji Kultury stanowi załącznik nr 5 

do nin. protokołu. 

3) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 6/2020  stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Ryszard Borowicz poinformował, że 

Komisja zaproponowała podjęcie przez Radę Gminy Wierzchowo na najbliższej sesji 

Apelu do Zarządu Powiatu Drawskiego w sprawie zaplanowania w budżecie Powiatu 

Drawskiego środków finansowych na remont drogi powiatowej na odcinku 

Wierzchowo – Sośnica (Etap II i Etap III). 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 5 porządku obrad  

i przystąpił do realizacji punktu 6. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że w okresie międzysesyjnym 

interpelacje złożyli: 

 

1) Radny Józef Janicki złożył jedną interpelację do Wójta i Rady Gminy Wierzchowo: 

W imieniu własnym i mieszkańców Świerczyny, Wielbok, Sośnicy i Otrzepu składam 

potrzebę zgłoszenia do Powiatu Drawskiego przez Pana Wójta Gminy Wierzchowo 

wniosku dot. remontu drogi powiatowej nr 2007Z Sośnica – Rudki wraz z 

opracowaniem dokumentacji technicznej i deklarację współfinansowania przez Gminę 

Wierzchowo. Znam doskonale realia, a nie widzę obiektywnych przeszkód 

nieumożliwiających w najbliższej przyszłości opracowanie dokumentacji projektowej 

i wykonanie remontu wymienionej wyżej drogi. Obecnie najbardziej zniszczony 

odcinek drogi Świerczyna – Wielboki, na której remont odbył się 40 lat temu. Podczas 

budowy odcinka drogi nr 2007Z7 w 1991r., drogę zamknięto dla pojazdów powyżej 

3,5t na odcinku Świerczyna – Rudki, zakaz trwa do dziś. Wstrzymuje to rozwój 

gospodarczy południowo-wschodniej części Gminy Wierzchowo. Moim zdaniem 

fatalny stan drogi na połowie obszaru naszej gminy jest główna przyczyna 

zniechęcającą inwestorów do inwestycji oraz udrękę społeczności mając to 

nieszczęście zamieszkiwać te tereny. Droga wojewódzka nr 177 nie może stać się 



granicą powiatu i miny. Remont drogi powiatowej nr 2007Z odpowiedniej jakości i 

nośności w kierunku wschodnim dającym połączenie z drogą wojewódzką nr 163 w 

kierunku Wałcza jest dla nas mieszkańców Świerczyny, Sośnicy, Otrzepu, Wielbok 

oraz dla przemysłu drzewnego i gospodarki leśnej jest priorytetem. Wobec 

powyższego zwracam się do Pana Wójta o: 

 zgłoszenie konieczności remontu drogi nr 2007Z do Starosty Drawskiego; 

 przedstawienie konkretnych zamierzeń Pana Wójta w kwestii współpracy  

 z Powiatem Drawskim w celu realizacji remontu drogi nr 2007Z. 

Prosimy o szczególne potraktowanie naszej potrzeby oraz uwzględnienie naszego 

głosu przy podjęciu decyzji. 

Załącznik – dokumentacja fotograficzna. 

 

2) Radny Bogusław Pawłowicz ponowił interpelację z dnia 17 kwietnia 2018 roku: 

W imieniu mieszkańców posesji nr 24 na ulicy Długiej w Wierzchowie zwracam się  

z prośbą o pilne zabezpieczenie budynku ekranem lub osłoną na chodniku 

oddzielającym budynek od jezdni. W/w budynek jest bardzo niski, błoto i kamienie z 

jezdni są odrzucane przez przejeżdżające pojazdy na elewacje i okna tej posesji. 

 

Na sesji Radni również nie złożyli interpelacji. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec, wobec braku dyskusji zamknął punkt 6 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 

Ad. 7 

 

Wobec braku dyskusji w punkcie porządku obrad „7. Trybuna obywatelska” Przewodniczący 

Rady Marek Mikulec zamknął punkt 7 i  przystąpił do realizacji punktu 8 porządku obrad. 

 

Ad. 8 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poddał kolejno pod głosowanie następujące projekty 

uchwał: 

 

1) w sprawie wyznaczenia aglomeracji Wierzchowo – druk nr 130. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXIV/129/2020 w sprawie wyznaczenia aglomeracji Wierzchowo – 

która stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu, 

 

2) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej oraz 

zwolnienia z obowiązku oddania w dzierżawę nieruchomości gruntowej w drodze 

przetargu – druk nr 131. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXIV/130/2020 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości gruntowej oraz zwolnienia z obowiązku oddania w dzierżawę 

nieruchomości gruntowej w drodze przetargu – która stanowi załącznik nr 8 do nin. 

protokołu, 

 



3) w sprawie udzielenia Powiatowi Drawskiemu pomocy finansowej na realizację 

zadania inwestycyjnego pn.: Oznakowanie poziome drogi powiatowej nr 1985Z wraz 

z przygotowaniem dokumentacji – druk nr 132. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXIV/131/2020 w sprawie udzielenia Powiatowi Drawskiemu 

pomocy finansowej na realizacje zadania inwestycyjnego pn.: Oznakowanie 

poziome drogi powiatowej nr 1985Z wraz z przygotowaniem dokumentacji – 

która stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu, 

 

4) w sprawie udzielenia Powiatowi Drawskiemu pomocy finansowej na realizacje 

zadania inwestycyjnego pn.: „przebudowa drogi powiatowej nr 1996Z na odcinku 

Żabin – Nowe Laski” – druk nr 133. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła 

uchwałę Nr XXIV/132/2020 w sprawie udzielenia Powiatowi Drawskiemu 

pomocy finansowej na realizację zadania inwestycyjnego pn.: „przebudowa drogi 

powiatowej nr 1996Z na odcinku Żabin – Nowe Laski”  – która stanowi załącznik 

nr 10 do nin. protokołu, 

 

5) w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2020 – druk nr 134. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 

13głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę Nr XXIV/133/2020 w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Wierzchowo na rok 2020 – która stanowi załącznik nr 11 do nin. protokołu, 

 

6) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchowo na lata 

2020-2030 – druk nr 135. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXIV/134/2020 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Wierzchowo na lata 2020-2030 – która stanowi załącznik nr 12 do nin. 

protokołu. 

 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 8 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 9. 

 

Ad. 9  

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 9 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 10. 

 

Ad. 10 

 

W związku ze zgłoszoną propozycją Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy Wierzchowo 

podjęcia przez Radę Gminy Wierzchowo Apelu do Zarządu Powiatu Drawskiego w sprawie 

zaplanowania w budżecie Powiatu Drawskiego środków finansowych na remont drogi 

powiatowej na odcinku Wierzchowo – Sośnica (Etap II i Etap III) Przewodniczący Rady 

Marek Mikulec poddał pod głosowanie przyjęcie Apelu następującej treści: 



 

Na podstawie § 22 ust. 2 pkt 3 uchwały Nr XX/108/2016 Rady Gminy Wierzchowo z 

dnia 31 maja 2016 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Wierzchowo (Dz. Urz, Woj. 

Zachodniopomorskiego poz. 3121) Rada Gminy Wierzchowo przyjmuje Apel następującej 

treści: 

W budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2021 zaplanować środki finansowe na remont drogi 

powiatowej Nr 1994Z na odcinku od miejscowości Wierzchowo do miejscowości Sośnica 

(Etap II i Etap III). 

 

Uzasadnienie: 

 Droga powiatowa Nr 1994Z między Wierzchowem a Sośnicą jest w bardzo złym, a 

wręcz katastrofalnym stanie  technicznym, dotyczy to zarówno jezdni jak i pobocza, co 

stwarza poważne zagrożenie dla jej użytkowników. Droga ta jest jednym z ważniejszych 

szlaków komunikacyjnych w Gminie Wierzchowo. Komunikuje mieszkańców miejscowości 

Będlino, Sośnica, Otrzep, Świerczyna, Wielboki, Króle (łącznie ok. 1400 osób) z siedzibą 

Gminy Wierzchowo i siedzibą Powiatu Drawskiego. Droga ta jest ważnym szlakiem 

komunikacyjnym w kierunku między innymi Szczecinka, Wałcza, Poznania, Bydgoszczy, 

Warszawy czy Gdańska. 

Rada Gminy Wierzchowo uważa, że tak istotny dla gminy, ale również powiatu szlak 

komunikacyjny nie może znajdować się w tak złym stanie. Duże natężenie ruchu na tej 

drodze, w tym szczególnie pojazdów wielkogabarytowych powoduje jej postępującą 

degradację.  

 Biorąc powyższe pod uwagę oraz znaczenie tej drogi dla Gminy Wierzchowo i 

Powiatu Drawskiego, a także fakt, że w roku 2020 wykonany zostanie projekt techniczny na 

remont przedmiotowej drogi zasadnym byłoby przeprowadzenie remontu.  

Rada Gminy Wierzchowo apeluje o potraktowanie sprawy w sposób pilny. 

Przed głosowaniem Radny Ryszard Borowicz zaapelował do Radnych o przyjęcie 

przedstawionego Apelu ze względu na ważność tej drogi w naszym powiecie i przesłanie 

Apelu do władz Powiatu Drawskiego. Radny wyraził nadzieję, że po podjęciu Apelu przez 

Radę Gminy Pan Wójt Jan Szewczyk będzie wspierał przebudowę drogi i przedstawiał tę 

potrzebę na szczeblu powiatowym. Radny zapytał, czy nie powinniśmy na tym etapie 

zadeklarować pomoc finansową na realizację tego zadania. 

 

Głosowanie: 

Za przyjęciem Apelu głosowało 13 radnych, przeciw głosowało – 0 radnych, wstrzymało się 

od głosu – 0 radnych. 

Apel Rada Gminy przyjęła. 

 

Radny Zdzisław Bełzowski zgłosił wymianę uszkodzonej pokrywy studzienki burzowej  

w miejscowości Będlino. 

 

Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński zwrócił się do Radnych by podczas spotkań z sołtysami i 

rolnikami rozpowszechniali informacje o trwającym spisie rolnym. Udział w spisie rolnym 

jest obowiązkowy. Spis rozpoczął się 1 września i potrwa do 30 listopada. W Urzędzie Gminy 

Wierzchowo jest Gminne Biuro Spisowe, które służy stanowiskiem komputerowym, jeżeli 

rolnik nie posiada komputera w domu. Uruchomiona jest infolinia spisowa, można spisać się 



w punkcie spisowym, telefonicznie lub przez Internet. Wszelkie informacje dotyczące spisu 

umieszczone są na stronie internetowej Urzędu Gminy Wierzchowo. 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 10 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 11. 

Ad. 11 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Marek Mikulec o godz. 

13
00

 zamknął obrady XXIV sesji. 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

        Przewodniczący Rady 

             Marek Mikulec 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Podpis protokolanta: 

…………………. 

 

 

 

 

 

 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przebiegu sesji oraz przebieg głosowania  

w formie wydruku z urządzenia rejestrującego głosowania. 

 


